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Servicii suplimentare
recompensate, propuse pentru
stimularea medicinei de familie

Medicina de familie are nevoie să fie
stimulată, iar Ministerul Sănătăţii propune
medicilor de familie anumite servicii
suplimentare care pot fi efectuate şi care pot fi
recompensate, a afirmat, marţi, ministrul
Sorina Pintea. “Medicii de familie sunt
nemulţumiţi de propunerile pe care Casa
Naţională de Asigurări de Sănătate le-a făcut
pentru finanţarea cabinetelor începând cu 1
aprilie, cu semnarea actului adiţional la
contractul cu CNAS. (...) Cu siguranţă,
medicina de familie are nevoie să fie
stimulată. (...) Propunerea MS pentru
medicina de familie a fost legată de anumite
servicii suplimentare care pot fi efectuate şi
care pot fi recompensate. De asemenea,
există în discuţie un grant cu Banca Mondială
axat în mare parte pe medicina de familie şi
medicina comunitară. Din punctul de vedere
al MS şi al Guvernului, lucrurile cred că au
fost înţelese”, a afirmat ea, după ce a
participat la o conferinţă pe tema asigurărilor.
Ea a amintit că au fost o serie de întâlniri pe
această temă cu medicii de familie şi cu
Colegiul Medicilor şi vor mai fi. 

n PROBLEME ÎN SISTEM n Societatea
Naţională de Medicina Familiei a semnalat,
duminică, mai multe probleme în sistem.

“Cabinetelor medicilor de familie din România
li s-a alocat în 2018 un buget cu doar 17%
mai mare decât în 2017, sub 6% din FNUASS
total, fapt care a făcut ca funcţionarea
cabinetelor să fie la un nivel de
“supravieţuire”. În condiţiile în care personalul
medical (medici şi asistenţi medicali) din
unităţile sanitare de stat (medicina şcolară,
ambulatoriu integrat, spitale) a beneficiat de
finanţări (salarii şi bugete) mărite cu până la
100%, medicii de familie au aşteptat o
reparaţie a acestor inechităţi”, se preciza într-
un comunicat al Societăţii Naţionale de
Medicina Familiei.

Pe scurt.Ministrul Educației: „Este aplicat deja în învăţământul superior“

Va fi gândit un sistem de
evaluare periodică a

profesorilor din preuniversitar?
Ministrul Educaţiei

Naţionale, Ecaterina
Andronescu, crede că ar

trebui gândit un sistem de evaluare
periodică a profesorilor din
învăţământul preuniversitar. “În legea
japoneză, două lucruri mi s-au părut
absolut speciale, şi anume - din trei
în trei ani profesorii sunt mutaţi între
şcoli de către autorităţile locale.
Profesorii cei mai buni sunt trimişi în
şcolile unde copiii au nevoi speciale -
să spunem aşa. Nu cred că putem să
aplicăm noi această metodă, pentru
că am produce prea mult deranj şi
cred că acest lucru nu avem cum să-l
aplicăm la mentalitatea noastră, la
modul în care noi ne raportăm şi la
şcoală, şi la profesori, şi la autorităţi.
A doua chestiune care mi s-a părut
foarte interesantă este evaluarea
profesorilor din 10 în 10 ani. Din 10 în
10 ani toţi profesorii susţin, după un
program de formare, două examene:
unul - disciplina pe care fiecare
profesor o predă şi celălalt în
metodele noi de pedagogie. Poate ne
gândim că o asemenea abordare am
putea să o avem şi noi”, a spus
ministrul Andronescu. Ea a menţionat
că această metodă de evaluare este
aplicată în învăţământul superior.
“Este o idee, până când ajunge să fie
în lege calea e foarte lungă, ea poate
fi în dezbatere publică şi lăudată şi
criticată. Dacă şi Parlamentul o va
accepta, dacă discutând în teritoriu
colegii profesori vor accepta, poate

vom introduce un procent de
evaluare, însă trebuie să gândim,
indiferent că e modelul japonez sau
altul, pentru că noi îl aplicăm de
foarte mulţi ani în învăţământul
superior şi constat că acest lucru ne-
a motivat în primul rând pe noi, pe
profesori. În fiecare an, suntem
obligaţi să facem autoevaluarea, iar
Consiliul Departamentului face
evaluarea, ceea ce înseamnă că
anual noi scriem în fişă ce am făcut
în acel an, ce lucrări am scris, ce
lucrări de licenţă, de masterat sau de
doctorat am condus şi aşa mai
departe, deci un fel de a raporta
activitatea care ţine strict de ceea ce
suntem fiecare dintre noi, de profesia
noastră”, a arătat ea. 

n FORMAREA CONTINUĂ,
ASIGURATĂ DIN BUGETUL MEN n
În opinia ministrului, formarea
continuă a dascălilor trebuie asigurată
din bugetul MEN. “Profesorii, în acest
moment, asigură programul de
formare continuă din buzunarul
propriu, noi cred că trebuie să prindem
în buget bani, pentru a asigura
formarea continuă a dascălilor nu din
buzunarul domniilor lor, ci din bugetul
ministerului”, a precizat ministrul. Ea a
menţionat că vrea să continue
proiectul din bani europeni CRED, prin
care se va asigura formarea a 55.000
de cadre didactice. Ministrul Ecaterina
Andronescu a participat marţi la
lansarea unui studiu realizat de Salvaţi
Copiii pe tema utilizării internetului.

Piața asigurărilor, „tractată“ de RCA

În urma confirmării pestei porcine
africane la patru mistreți morți, găsiți în
zona fondului de vânătoare nr. 8
Decebal, din localitatea constănțeană
Ion Corvin la sfârșitul săptămânii
anterioare, DSVSA Constanța și
Instituția Prefectului au semnat marți, 5
februarie, un plan de măsuri. Acesta
are aplicabilitate imediată în zona
afectată (arie cu rază de 13km- 8 km
fiind zona infectată și pe o rază de 5 km
fiind zona tampon)  și cuprinde
dispoziții ce vizează:

• prinderea integrală a mistreților
din zonă,prin metode de vânătoare, cu
personal silvic, vânători autorizați și
personal abilitat 

• examinarea de către medicii
veterinari abilitați a mistreților sacrificați
sau găsiți  morți și recoltarea de probe 

• îngroparea (în gropi stabilite de
către comisiile oficial stabilite)sau
arderea porcilor in-situ, sub
supraveghere oficială sanitar-
veterinară

• interzicerea circulației cu

animalele domestice în zona respectivă
• dezinfectareamașinilor agricole cu

care se lucrează în zonă, de către
proprietar/utilizator  

• informarea cetățenilor din zonă
asupra măsurilor de siguranță ce se
impun în perioada următoare, cum ar fi
restricționarea prezenței persoanelor
neautorizate și a animalelor domestice
în pădurile din zonă

• ținerea porcilor din
exploatații/gospodarii, de către
proprietarii animalelor,  în adăposturile

lor sau locuri unde pot fi izolați de porcii
mistreți

• igienizarea și dezinfecția
corespunzătoare pentru persoanele
care intra în contact cu mistreții și la
exploatațiile din zona afectată. 

Măsurile de control al bolii sunt
puse în aplicare cel mai repede la
12luni de la constatarea ultimului caz
de pestă porcină africană la porcii
sălbatici în zona infectată determinată
și rămân în vigoare pentru cel puțin
încă 12 luni.

Pestă porcină africană, în județul Constanța. Ce măsuri a fost dispuse

Volumul primelor brute subscrise
în piața locală a asigurărilor a crescut
în 2018 cu 4,5%, comparativ cu anul
anterior, depăşind pragul de zece
miliarde lei, potrivit datelor
preliminare prezentate marţi de
preşedintele Autorităţii de
Supraveghere Financiară (ASF),
Leonardo Badea - „Contextul
internaţional pe fondul căruia a
evoluat piaţa de profil anul trecut a
fost unul dificil, influenţat de o serie
de evenimente, precum atenuarea
ritmurilor de creştere economică în
statele membre UE, negocierile

privind Brexitul şi îngrijorările cu
privire la un potenţial acord, dar şi
tensiunile comerciale dintre SUA şi
China“. Deşi segmentul asigurărilor
generale (în special cele auto)
rămâne principalul motor de creştere,
se remarcă evoluţia pozitivă pe care
asigurările de viaţă din România au
înregistrat-o în ultimii doi ani, în
special aprecierea cu 21% constatată
în 2017, faţă de 2016. „Un alt aspect
ce merită menţionat este
îmbunătăţirea indicatorilor prudenţiali
de solvabilitate. Toţi asigurătorii locali
au continuat să îndeplinească, şi la

finalul primelor nouă luni din 2018,
cerinţele de capital de solvabilitate
(SCR) impuse de regimul
Solvabilitate II, situaţie ce a avut loc
(în premieră) începând cu semestrul I
din 2017“, a mai spus Badea. Activele
totale ale societăţilor de asigurare au
crescut cu 1,79% în primele nouă luni
din 2018, comparativ cu anului
precedent, depăşind pragul de 20
miliarde lei, în timp ce datoriile totale
au crescut mai lent, cu 1,30%. 
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